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Protokół L/22 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 22 sierpnia 2022 r. 

 

Obrady odbyły się w trybie zdalnym w sali Kameralnej Filharmonii 

Świętokrzyskiej w Kielcach. Z uwagi na stan zagrożenia epidemiologicznego 

przestrzegano zaleceń dotyczących zachowania dystansu oraz udostępniania środków 

antyseptyki osobistej. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:05 i trwały do godz. 15:10.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Piotr Świerczyński oraz 

mec. Cezary Sobura. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie L sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku  - Pana Andrzeja Prusia. 

2. Wręczenie pracownikom Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego 

medali „Za długoletnią służbę”. 

3. Stwierdzenie kworum. 

4. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

5. Wybór sekretarzy obrad. 

6. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej    

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/687/18 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego  z dnia 17 września 2018 r. w sprawie trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii    

    Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani  

    Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja,  

d) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/569/22 Sejmiku     

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 marca 2022 r. zmienionej uchwałą  

Nr XLVI/581/22 z dnia 26 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia zadań Samorządu  

Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2022 r. ze środków  

 Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych: 

a) przedstawienie projektu chwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa Pani 

Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowi, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania aktywami    

           trwałymi samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których      

           podmiotem tworzącym jest Województwo Świętokrzyskie: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałka Województwa Pana 

Marka Bogusławskiego, 
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b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/507/09 Sejmiku    

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 3 sierpnia 2009 r. w sprawie utworzenia 

wojewódzkiej samorządowej jednostki organizacyjnej Zespołu Świętokrzyskich 

 i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych w Kielcach i nadania jej statutu: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie Przewodniczącego    

    Komisji Pana Artura Konarskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości      

 położonych w gminie Wiślica, pomiędzy Województwem Świętokrzyskim a Gminą     

 Wiślica: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Gminy Sandomierz prawa 

własności nieruchomości położonej w Sandomierzu, oznaczonej w ewidencji gruntów  

i budynków, w obrębie Sandomierz Mokoszyn, jako działka nr 155/58 o pow. 0,0024 ha: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 
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e) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Odznaki 

Honorowej Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji: 

 

 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku  

Pana Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

18.  Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2021 roku. 

19. Raport o stanie zagospodarowania przestrzennego Województwa Świętokrzyskiego  

     w latach 2018-2021 oraz Ocena realizacji inwestycji celu publicznego o znaczeniu     

           ponadlokalnym ujętych w obowiązującym Planie Zagospodarowania Przestrzennego    

            Województwa Świętokrzyskiego. 

20. Interpelacje i zapytania. 
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21. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między    

 sesjami. 

22. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach         

        podejmowanych pomiędzy sesjami. 

23. Sprawy różne. 

24. Zamknięcie L sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.   

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  

z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad 

będzie transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.   

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących 

w sesji Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro 

  

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady L sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności ( zał. nr 1), Zarząd 

Województwa na czele z Andrzejem Bętkowskim, Marszałkiem Województwa, 

Marię Fidzińską - Dziurzyńską, Skarbnika Województwa (zał. nr 2, 3,4,5,6 i 7).  

W sesji uczestniczyli: Jarosław Rusiecki ,Senator RP oraz Andrzej Kryj ,Poseł  

na Sejm RP. 

Szczególnie serdecznie  powitał pracowników Urzędu Marszałkowskiego WŚ, którzy 

zostali odznaczeni medalami „ Za długoletnią służbę” oraz wszystkich, którzy śledzili 

obrady poprzez stronę internetową Województwa.     

  

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych, o zalogowanie się do systemu eSesja oraz 

otwarcie zakładki z L sesją. Poinformował, że sprawdzanie kworum, zgłaszanie 

się do dyskusji, zgłaszanie wniosków oraz głosowania będą odbywały się wyłącznie 

w systemie eSesja, zaś głos w dyskusji będzie można zabrać w momencie udzielenia go 

przez prowadzącego obrady.  

W związku ze statutowym wymogiem dot. formy pisemnej, poprosił, aby radni 

uczestniczący w sesji zdalnie przesyłali na adres mailowy sekretariatu Kancelarii 

Sejmiku: sekr.ks@sejmik.kielce.pl. ewentualne projekty uchwał zgłoszone przy wniosku 

 o rozszerzenie porządku obrad, poprawki do projektów uchwał oraz zapytania  

i interpelacje. Zaznaczył, aby radni obecni na miejscu składali je bezpośrednio 

do prowadzącego obrady.  

 

Ad 2.  

Przewodniczący  Sejmiku udzielił głosu Andrzejowi Bętkowskiemu, Marszałkowi 

Województwa.  

 

Na wniosek Marszałka Województwa Świętokrzyskiego Andrzeja Bętkowskiego, 

 w związku ze zbliżającym się Dniem Niepodległości Ukrainy obchodzonym 24 sierpnia, radni 

Sejmiku oraz obecni na sali obrad goście uczcili minutą ciszy wszystkich poległych, walczących 

za wolność Ukrainy podczas trwającej wojny. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący  Sejmiku poprosił o zabranie głosu  Panią Martę 

Solińską- Pelę, Dyrektora Kancelarii Sejmiku i przeprowadzenie ceremonii wręczenia medali 

„Za długoletnią służbę”. To szczególne oznaczenie przyznawane jest na wniosek wojewody  

przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej pracownikom administracji publicznej za wzorowe 

i sumienne wykonywanie obowiązków służbowych .  

 

Marta Solińska- Pela, Dyrektor Kancelarii Sejmiku poprosiła radnych oraz zaproszonych 

gości o powstanie, a następnie odczytała Postanowienie Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej   

z dnia 26 listopada  2021r. o nadaniu odznaczeń (postanowienie stanowi zał. nr 8 do protokołu).  
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Po odczytaniu aktu nadania medali kolejno wyczytywani pracownicy byli odznaczani przez 

Zbigniewa Koniusza, Wojewodę Świętokrzyskiego, Andrzeja Bętkowskiego, Marszałka 

Województwa oraz Andrzeja Prusia, Przewodniczącego Sejmiku. 

 

Lista pracowników  Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach, 

którym przyznane zostały były medale „Za długoletnią służbę”.   

 

  

MEDAL ZŁOTY: 

1. Malicki Jan 

2. Obertyńska Agata 

3. Piętak Marzena 

MEDAL SREBRNY: 

1. Grzela Anna 

2. Król Joanna 

3. Niziołek Bogumiła 

4. Ogonowska Iwona 

5. Ziółkowska Katarzyna 

MEDAL BRĄZOWY: 

1. Gawlik Feliks 

2. Kubicka Katarzyna 

3. Lewandowski Mateusz 

4. Łebek Andżelika 

5. Micigolska Kamila 

6. Pawłowska Anna 

7. Skrzeczyna Lidia 

8. Wrzałka Agnieszka 

9. Żak Tomasz 

 

Po zakończeniu  ceremonii odznaczeń Marta Solińska- Pela, Dyrektor Kancelarii Sejmiku 

poprosiła odznaczonych, Zarząd Województwa oraz Prezydium Sejmiku  do wspólnej fotografii. 
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W imieniu odznaczonych głos zabrała Pani Marzena Piętak, która złożyła podziękowała Panu 

Prezydentowi RP za docenienie pracy i przyznanie tak zaszczytnych odznaczeń. 

 

 Przewodniczący Sejmiku podziękował Wojewodzie Świętokrzyskiemu za obecność 

 i dokonanie  zaszczytnego aktu wręczenia odznaczeń oraz Marszałkowi Województwa za 

asystowanie Wojewodzie  Świętokrzyskiemu podczas ceremonii wręczenia. 

  

 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu Oskarowi Frydrychowi, Przewodniczącemu 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Oskar Frydrych, Przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

przedstawił program II sesji Młodzieżowego Sejmiku planowanej na 23 sierpnia br.  W dalszej 

kolejności poinformował o innych aktywnościach i planach działań młodzieżowych radnych. 

 

Ad 3.  

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Poinformował, że sprawdzanie kworum będzie się odbywało przed głosowaniem 

w każdym punkcie.  

 

W związku ze statutowym wymogiem dot. formy pisemnej, proszę, aby radni uczestniczący 

w sesji zdalnie przesyłali na adres mailowy sekretariatu Kancelarii Sejmiku ewentualne projekty 

uchwał zgłoszone przy wniosku o rozszerzenie porządku obrad, poprawki do projektów uchwał 

oraz zapytania i interpelacje. 

 

Radni obecni na miejscu mogą je składać bezpośrednio do prowadzącego obrady.  

 

Ad 4. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że za pośrednictwem systemu eSesja otrzymali 

radni w statutowym terminie porządek obrad.  
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Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

 

 Wniosków nie zgłoszono.  

 

Ad 5.  

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: 

Marcina Piętaka oraz Jolanty Tyjas. 

 

Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę? 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Marcina Piętaka  oraz Jolanty Tyjas. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem sekretarzy, 

kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad jednogłośnie 

tj. 25 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 

 

Ad 6.  

W związku z brakiem zgłoszonych wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku głosowanie 

nie odbyło się. 

 

Ad 7 i 8. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 7 i 8 z porządku obrad 

mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 
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Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

 - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 

2040 (zał. nr 10), 

- zmian w budżecie województwa na 2022 rok (zał. nr 11). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty uchwał, 

a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik. 

  

Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów  poinformowała  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję (Opinie Nr 255/22 i 256/22  

stanowią zał. nr 12 i 13).  

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do punktu 7 porządku obrad. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

radny Andrzej Swajda, radny Tadeusz Kowalczyk, radna Magdalena Zieleń, radny 

Mieczysław Gębski, Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Arkadiusz Bąk, radna Agata 

Binkowska i Tomasz Jamka, Członek Zarządu. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040 . Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr L/604/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 26 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i  1 głosie „przeciw” i stanowi zał. nr 14 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15  do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję do punktu  8 porządku obrad. 
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Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa 

na 2022 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr L/605/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 16 głosami „za”, przy 9 głosach „przeciw” i  3 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. 

nr 16 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu Jarosławowi Rusieckiemu Senatorowi RP. 

Senator Jarosław Rusiecki złożył gratulacje wszystkim osobom odznaczanym medalami,  

a następnie podziękował radnym, którzy głosowali „za” budową obwodnicy w Ostrowcu 

Świętokrzyskim.  

 

Następnie głos zabrał Andrzej Kryj Poseł na Sejm RP również podziękował radnym a także 

osobom, które dołożyły  wiele starań,  aby ta obwodnica powstała. 

 

Ponadto głos zabierali: 

radny Grzegorz Świercz, radny Henryk Milcarz, Wiceprzewodniczący Sejmiku oraz radny 

Andrzej Swajda. 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/687/18 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego  z dnia 17 września 2018 r. w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej (zał. nr 18). 
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Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Magdalena Zieleń,  Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez (Opinia Nr 257/22 stanowi zał.  

nr 19).  

Przewodnicząc Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XLVIII/687/18 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  z dnia 17 września 2018 r. w sprawie 

trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr XLIX/606/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 22 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi  zał. nr 20 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad 10.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/569/22 Sejmiku     

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 marca 2022 r. zmienionej uchwałą  

Nr XLVI/581/22 z dnia 26 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia zadań Samorządu  

Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2022 r. ze środków  

 Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (zał. nr 22). 

 

Radna Renata Janik, Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 



13 
 
 

Radny Waldemar Wrona, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia Nr116/24 stanowi zał. nr 23 ). 

 

Przewodnicząc Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/569/22 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 marca 2022 r. zmienionej uchwałą  

Nr XLVI/581/22 z dnia 26 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia zadań Samorządu  

Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2022 r. ze środków  

 Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIX/607/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 23 

głosami „za” i stanowi  zał. nr 24 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad 11.  

Radni otrzymali projekt uchwały w  sprawie określenia zasad gospodarowania aktywami    

trwałymi samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których podmiotem 

tworzącym jest Województwo Świętokrzyskie (zał. nr 26). 

 

Radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. Na koniec poinformował, że w związku  

z ogłoszeniem tekstu jednolitego ustawy  z dnia 23 kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny,  

w  załączniku do projektu uchwały należy wprowadzić korektę o charakterze redakcyjnym 

polegającą na wykreśleniu zapisu: „ Dz. U. 2020.1740 z późn. zm” a zastąpieniu „ Dz.U. 2022. 

1360”. 
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Radny Waldemar Wrona, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia Nr115/22 stanowi zał. nr 27). 

 

Przewodnicząc Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie określenia zasad gospodarowania 

aktywami trwałymi samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których 

podmiotem tworzącym jest Województwo Świętokrzyskie. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr L/608/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 23 głosami 

„za” i stanowi  zał. nr 28 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 15 minutową przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Ad 12.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/507/09 Sejmiku    

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 3 sierpnia 2009 r. w sprawie utworzenia wojewódzkiej 

samorządowej jednostki organizacyjnej Zespołu Świętokrzyskich  i Nadnidziańskich Parków 

Krajobrazowych w Kielcach i nadania jej statutu (zał. nr 30). 

 

Radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 
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Radny Andrzej Swajda Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia  Nr 62/22 stanowi zał. nr 31). 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/507/09 Sejmiku    

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 3 sierpnia 2009 r. w sprawie utworzenia wojewódzkiej 

samorządowej jednostki organizacyjnej Zespołu Świętokrzyskich  i Nadnidziańskich Parków 

Krajobrazowych w Kielcach i nadania jej statutu. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr L/609/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 23 głosami 

„za” i stanowi  zał. nr 32 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad 13.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości      

 położonych w gminie Wiślica, pomiędzy Województwem Świętokrzyskim a Gminą     

 Wiślica (zał. nr 34). 

 

Radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr106/22 stanowi zał. nr 35 ). 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję Budżetu i Finansów. Opinia wpłynęła na piśmie. (Opinia Nr 258/22 stanowi zał. 

nr 36).  

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości      

 położonych w gminie Wiślica, pomiędzy Województwem Świętokrzyskim a Gminą     

 Wiślica. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr L/610/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 24 głosami 

„za” i stanowi  zał. nr 37  do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad 14.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, 

przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Gminy Sandomierz prawa własności 

nieruchomości położonej w Sandomierzu, oznaczonej w ewidencji gruntów  

i budynków, w obrębie Sandomierz Mokoszyn, jako działka nr 155/58 o pow. 0,0024 ha  

(zał. nr 39).  

 

Radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr107/22 stanowi zał. nr 40). 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję Budżetu i Finansów. Opinia wpłynęła na piśmie. (Opinia Nr 259/22 stanowi zał. 

nr 41).  

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez 

Województwo Świętokrzyskie na rzecz Gminy Sandomierz prawa własności nieruchomości 

położonej w Sandomierzu, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, w obrębie 

Sandomierz Mokoszyn, jako działka nr 155/58 o pow. 0,0024 ha. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr L/611/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 24 głosami 

„za” i stanowi  zał. nr 42  do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43  do protokołu. 

 

Ad 15.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Odznaki 

Honorowej Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 44). 

 

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go 

przez Sejmik. 

 

radny Waldemar Wrona Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia  

Nr 51/22 stanowi zał. nr 45). 
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Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Odznaki 

Honorowej Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr L/612/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 24 głosami 

„za” i stanowi  zał. nr 46 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad 16.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji(zał. nr 48). 

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go 

przez Sejmik 

 

Radny Waldemar Wrona Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządu 

Terytorialnego poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia Nr 52/22 stanowi zał. nr 49). 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Młodzieżowego Sejmiku 
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Województwa Świętokrzyskiego III kadencji. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr L/612/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 25 głosami 

„za” i stanowi  zał. nr 50 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Ad 17.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym (zał. nr 52). 

  

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

 o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Waldemar Wrona Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr53/22 stanowi zał. nr 53 ). 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabrał: 

radny Tadeusz Kowalczyk 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 
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Uchwała Nr L/614/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 24 głosami 

„za” i stanowi  zał. nr 54 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 55  do protokołu. 

 

Ad 18.  

Radni otrzymali  „Informację o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2021 roku” (zał. nr 56). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do przesłanej „Informacji …”. Wobec braku 

pytań oznajmił, że Sejmik przyjął ww. Informację. 

 

Ad 19. 

 

Radni otrzymali „Raport o stanie zagospodarowania przestrzennego Województwa 

Świętokrzyskiego w latach 2018-2021 oraz Ocena realizacji inwestycji celu publicznego  

o znaczeniu ponadlokalnym ujętych w obowiązującym Planie Zagospodarowania 

Przestrzennego Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 57). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do przesłanego  „ Raportu …”. Wobec braku 

pytań oznajmił, że Sejmik przyjął ww. Raport. 

 

Ad 20.  

Interpelacje i zapytania. 

radna Jolanta Tyjas złożyła zapytanie dotyczące wynajmowania pokoi przez kadrę 

zarządzającą spółką „ Uzdrowisko Busko- Zdrój S.A”. 

radna Agata Binkowska złożyła interpretację w sprawie praw do znaku towarowego Green 

Velo. 

radny Artur Konarski złożył interpretację w sprawie budowy chodnika wzdłuż drogi 

wojewódzkiej 786 oraz ronda przy drodze wojewódzkiej 795. Ponadto radny złożył zapytanie 

dotyczące budowy II etapu  obwodnicy Włoszczowa. 

 

Głos zabrał Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa poinformował, że odpowiedzi na 

złożone interpelacje i zapytania zostaną przygotowane w formie papierowej. 

Ad 21.  
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Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

 w okresie między sesjami (zał.nr 58). 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Głos zabierali: 

Radny Andrzej Swajda, radny Andrzej Pruś, Przewodniczący Sejmiku, radny Marek 

Bogusławski, Wicemarszałek Województwa, Tomasz Jamka Członek Zarządu. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 

 

Ad 22.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 59). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 23. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że termin kolejnej sesji – zgodnie 

 z harmonogramem  to 26 września 2022r.  Poprzedzą ją posiedzenia Komisji w dniach  

19 - 23 września 2022r.  Poprosił radnych o  rezerwację ww. terminów w swoich kalendarzach. 

Następnie zakomunikował, że  23 sierpnia 2022r. odbędzie się II sesja Młodzieżowego Sejmiku 

 w  Starostwie Powiatowym w Jędrzejowie. Zachęcił  radnych do udziału w pracach 

młodzieżowego gremium. Na koniec oznajmił,  że 1 września zostanie ogłoszony nabór do 

Odznaki Honorowej Województwa Świętokrzyskiego. Poprosił radnych o promocję 

  i zachęcanie lokalnych środowisk do zgłaszania kandydatur.  

Głos w sprawach różnych głos zabierali: 
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Radna Jolanta Tyjas jako przedstawicielka Rady Społecznej Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego im. Św. Rafała w Czerwonej Górze poinformowała, że dyrektor szpitala 

 od 1 lipca br.  wypłacił pracownikom ustawowe podwyżki płac. 

Radny Andrzej Swajda poruszył kwestie negocjacji z Komisją Europejską zapisów projektu 

Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027 zadań 

inwestycyjnych , które dotyczyły budowy obwodnic i zostały przesunięte na lata następne. 

Radny Marcin Piętak odniósł się do interpelacji radnej Agaty Binkowskiej a także przedstawił 

zagrożenia z jakimi boryka się program Green Velo. 

Radny Tadeusz Kowalczyk poruszył problem z kursowaniem linii autobusowych na trasie 

Busko-Zdrój przez Pińczów, Jędrzejów do Włoszczowy. 

Tomasz Jamka Członek Zarządu odniósł się do wypowiedzi radnego Kowalczyka 

 i poinformował, że ideą utworzenia dodatkowych linii autobusowych była likwidacja „białych 

plam transportowych”. Nadmienił, że kursowanie tych autobusów nie może doprowadzić  

do tego, żeby przewoźnicy prywatni musieli likwidować  linie lub zwalniać pracowników.  

Na koniec oznajmił, że obecnie przez departament są prowadzone analizy potrzeb i od 1 września 

br. zostaną wprowadzone korekty przystanków lub godzin kursowania.  

 

Ad 24. 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie L sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku 

 

         Andrzej Pruś 

 

     Sekretarze obrad 

radny Marcin Piętak      radna Jolanta Tyjas 

 

       

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Iwona Muter 

 


